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Remiss av Motion om fler tätortsnära betesdjur 
från Centerpartiet (C) 

Svar på motion dnr KS 2024/488 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner tjänsteutlåtandet 
som svar på motionen. 

Sammanfattning 
Centerpartiet (C) lämnade 15 april 2024 in en motion om den 
biologiska mångfalden. Motionen föreslår att kommunfullmäktige 
beslutar att ge kommunstyrelsen och berörda nämnder och 
bolagsstyrelser i uppdrag att införa fler tätortsnära betesdjur som 
ekosystemtjänst i staden i till exempel Bällsta gård, Grimstafältet, 
Järvafältet och Kräppladiket. 
 
Sammantaget anser förvaltningen att det är ett positivt förslag, men 
att föreslagen plats inte är rätt. För att garantera djurens säkerhet 
behöver platsen väljas med stor omsorg. På sikt föredrar 
förvaltningen en utveckling med tätortsnära betesdjur inom 
naturområdet Lövsta-Kyrkhamn. 
 

Bakgrund 
C lämnade 15 april 2024 in motion om att den biologiska 
mångfalden är en av vår tids ödesfrågor, då minskad spridning av 
pollinatörer och andra viktiga djur och växter kan drabba 
matproduktionen och balansen i hela ekosystemet. Den skötsel av 
stadens grönområden, som exempelvis slyröjning, som sköts av 
människor och maskiner idag, sköttes tidigare naturligt av betesdjur. 
Detta lyfts i skrivelsen som ett klokare, billigare och naturligare 
alternativ, men även ett uppskattat kulturmiljöinslag i stadsbilden. 
Mot bakgrund av det föreslår motionen att kommunfullmäktige 
beslutar:  
 
Att ge kommunstyrelsen och berörda nämnder och bolagsstyrelser i 
uppdrag att införa fler tätortsnära betesdjur som ekosystemtjänst i 

Handläggare
Hanna Fürstenberg Danielsson
Telefon: 08 508 042 64

Till
Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd 
2024-08-29

Hässelby-Vällingby 
stadsdelsförvaltning

Tjänsteutlåtande
Dnr HV 2024/332

2024-05-23
Kungsklippan 6
112 25 Stockholm
daniel.lauridsen@stockholm.se
start.stockholm



 

 
 

Tjänsteutlåtande 
Dnr HV 2024/332 

Sida 2 (3) 
 

Motion om fler tätortsnära betesdjur  
 

staden i till exempel Bällsta gård, Grimstafältet, Järvafältet och 
Kräppladiket. 
 

Ärendets beredning 
Detta svar har utarbetats inom avdelningen för verksamhetsstöd och 
stadsmiljö. 
 

Svar  
Hässelby-Vällingby stadsdelsförvaltning, enheten för stadsmiljö- 
och lokal, har tagit del av rubricerad motion och förslagen däri. 
 
Betesdjur  
Förvaltningen delar uppfattningen att betesdjur är ett positivt inslag 
i den stadsnära naturen, med stor potential att både gynna den 
biologiska mångfalden och spara energi, och samtidigt bidra 
pedagogiskt och öka upplevelsevärdena för besökare. Frågan är inte 
okomplicerad, då det vid tidigare försök på andra platser inom 
staden sett att obevakade betesdjur är förknippat med risker för 
djurvälfärden. På oövervakade, bebyggelsenära platser har det 
förekommit att djur blivit såväl stulna som plågade och dödade. För 
att garantera djurens säkerhet behöver platsen väljas med stor 
omsorg (gärna svårtillgänglig nattetid exempelvis) och personal 
eller annan övervakning helst finnas tillhands.  
 
Grimsta  
Grimstafältet i Råcksta/Vällingby är ett tätortsnära öppet fält inom 
Grimsta naturreservat. Fältet är idag ett hundrastområde, där det är 
tillåtet att ha hundar okopplade. Detta gör platsen populär och 
välfrekventerad av hundägare, men även av invånare utan hund. En 
inskränkning av hundrastområdet skulle således troligen minska 
platsens attraktionskraft och värde för en stor grupp invånare. 
Hundrastområdet innebär även en intressekonflikt med betesdjurens 
välfärd, då springande och skällande hundar riskerar att stressa 
djuren.   
 
På Grimstafältet har Stockholm Vatten och Avfall långtgående 
planer att anlägga en större damm för rening av dagvatten, just på 
den yta där djuren antas föreslås.  
 
Grimstafältets öppna karaktär gör platsen lättskött och möjlig att 
hålla efter med relativt små medel, tillskillnad från skogigare ytor 
där skötsel kräver mer resurser. Det var på skogiga ytor som 
naturbete ofta bedrevs förr, eftersom det inte gick att odla där. Det 
är också där djuren kan bidra med den största nyttan, för 
ekosystemen såväl som stadsdelsförvaltningarnas ekonomi.  
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Inom stadsdelsområdet finns även den typen av ytor, exempelvis i 
naturområdet Lövsta-Kyrkhamn som planeras bli naturreservat. 
Lövsta-Kyrkhamn ligger lite mer avskilt, vilket har visat sig vara 
bättre för djurvälfärden. Inom området finns dessutom Riddersviks 
4H-gård som tidigare visat intresse för att utöka sitt djurbestånd till 
betesdjur. Ett sådant samarbete skulle i teorin kunna erbjuda den 
personal och övervakning som kan behövas för att garantera djurens 
säkerhet.  
 
Utbredningen av Lövsta-Kyrkhamns planerade naturreservatet 
påverkas av planerna för Lövstaverket, varför all utveckling av 
området just nu är avvaktande.  
  
Sammantaget anser förvaltningen att det är ett positivt förslag, men 
att föreslagen plats inte är rätt. På sikt föredrar förvaltningen en 
utveckling med tätortsnära betesdjur inom naturområdet Lövsta-
Kyrkhamn.  
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